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Společenská kronika 
Pevné zdraví a mnoho štěstí k životnímu jubileu. 

50 
Kopřivová Marta  Černíkovice 193 
Kubincová Lenka  Černíkovice 163 

 
55 
Smolová Jaroslava Domašín 57 
Šrom Jaroslav  Černíkovice 176 

 
60 
Dostálková Jaroslava Domašín 36 
Hovorka Miroslav  Černíkovice 150 
Novotná Olga  Černíkovice 171 
Oubrechtová Růžena Černíkovice 22 
Vladyková Dana  Černíkovice 156 

 
65 
Burket Josef   Černíkovice 194 
Hofmanová Marie  Černíkovice 56 
Šprachta František Černíkovice 58 

 
70 
Hlavsová Milada  Černíkovice 109 

 
81 
Augustinová Zdenka  Černíkovice 151 

 
85 a více 
Pavlová Eliška   Domašín 3 
Šolínová Bohumila  Černíkovice 179 
Macháň Václav  Černíkovice 72 

 
91 
Holubová Božena  Domašín 59 

 



 
Noví občánci 

 

Hoffmanová Veronika 20.1.2012   Černíkovice 86 

Novotný Matouš  30.1.2012   Černíkovice 42 

Martinec Filip         16.12.2012 Černíkovice 63 

 

Vzpomínáme 

 

Handa Jaroslav  Černíkovice 99 ve věku nedožitých 85 let 

Tlachačová Tereza Černíkovice106 ve věku 10 let 

Macháček Jaroslav Domašín 18  ve věku 87 let 

Oubrechtová Marie Černíkovice 213  ve věku nedožitých 96 let 

 

 

Diamantová svatba 
 

Manželé Macháňovi z Černíkovic společně oslavili koncem minulého roku 

výročí „Diamantové svatby“. Pan starosta V. Dušek popřál oběma manželům 

mnoho zdraví a spokojenosti do dalších společných let a připojil ke svému 

přání i květiny a drobný dar. Myslíme, že za celou obec  můžeme též popřát 

mnoho zdraví a pohody do dalších let společného života. 

 

Zlatá svatba 
 

Manželé Milada a Ladislav Hlavsovi oslavili dne 11.2. 2012 na OÚ za 

přítomnosti pana starosty V. Duška a dětí ze zdejší ZŠ, výročí „Zlaté svatby“. 

Předsedkyně SPOZ paní Mgr. Jana Hovorková přivítala všechny přítomné a 

starosta obce promluvil k oslavencům a na závěr své řeči popřál mnoho 

spokojenosti a především zdraví do dalšího společného života. Svoji gratulaci 

v podobě pásma básní a písní připojily i děti ze ZŠ. Po obřadu následovalo 

malé občerstvení, u kterého panovala klidná a slavnostní nálada.  

 

 

 

 

 

 



Z ČINNOSTI OBECNÍHO ÚŘADU A ZASTUPITELSTVA 
      

 

USNESENÍ č.9 

z veřejného jednání OZ, konaného 15.3.2012 ve společenské místnosti DPS 

Černíkovice. 

 

Obecní zastupitelstvo Obce Černíkovice 

I.Bere na vědomí 

     1.Kontrolu usnesení z minulého jednání OZ 

     2.Zprávu starosty obce 

     3.Informaci o pořízení územní studie pro využití zastavitelné plochy  

        označené a vymezené Územním plánem Černíkovice 

 II.Schvaluje 

    1.Smlouvy o zřízení věcného břemene pro společnost ČEZ na kabelové    

       vedení uložené na par.č.1170/3a par.č.3393 a smlouvu pro společnost   

       RWE na prodloužení středotlakého potrubí a plynové přípojky, zástavba  

       Měle.  

    2.Prodej pozemku par.č.1322, zahrada o výměře 47 m2 dle usnesení č.7 OZ,      

        bodu 5, z 22.11.2011. 

    3.Odpuštění jednoho měsíčního místního poplatku ze vstupného ve výši  

       1.000,-Kč Kulturnímu domu který bude sloužit jako bonus k uzavření  

       smlouvy s bezpečnostní  agenturou WAZA security a Kulturním domem o  

       zajištění bezpečnosti v obci při diskotékách, kolem kostela, prodejny,  

       sportovního areálu a směrem přes Domašín a přilehlé sídliště.   

    4.Hospodaření Příspěvkové organizace Základní škola a Mateřská škola  

       Černíkovice, dle přílohy. 

   5.Návrh rozpočtu na rok 2012 

   6.Rozpočtové opatření č.11 a 12 

   7.Paušální příspěvek 3.000,-Kč na rok 2012 na hrazení neinvestičních    

      nákladů na provoz předškolního zařízení, provoz základní školy a školní   

      jídelny pro docházející žáky kteří nemají trvalý pobyt v obci Černíkovice. 

   8.Přijmutí paní Marie Kmínkové z obce Libel do bytu v DPS 

   9.Uskutečněné nebo připravované akce Obcí Černíkovice pro rok 2012,  

      Novoroční výšlap, Velikonoční výstava o nejkrásnější výrobek na  

      velikonoční stůl, Nejkrásnější čarodějnici, Rozkvetlý dům, Pouť(koncert  

      černikovické dechovky), Dětský den, Noční Gróliák, Posvícení /koncert  

      černíkovické dechovky), Nejlepší jablkový výrobek s malou výstavou  

      ovoce s přednáškou, Setkání důchodců, Adventní zpívání se slavnostním  



      rozsvícení vánočního stromu - Černíkovice, Domašín,návštěva spřáteléné  

      obce Černíkovice v okrese Plzeň sever 5.července. 

 10.Opatření k odstranění a nápravě méně závažné chyby a nedostatku zjištěné  

      přezkoumáním hospodaření obce Černíkovice za rok 2011, dle přílohy.  

 III.Ukládá          

    1.Starostovi, pokračovat v jednáních s firmou Wolters Kluwer na nabízený  

       systém ASPI za nižší cenu. 

    2.Jednat se ZS, a.s.Černíkovice o úpravě keřů a stromů v okolí pošty  

    3.Investiční komisi a ŽP projednat stížnosti manželů Noskových a pana  

       Císaře. 

    4.Komisi ŽP vypracovat návrh za přerostlý keřový podrost u prodejny  

       potravin, tak aby byl zajištěn výhled z křižovatky.  

IV.Zamítá 

    1.Nabídku WAZA sekurite na zajištění bezpečnosti v obci. 

 

  Václav Dušek                                                                  Jiří Školník 

       starosta                                                                      místostarosta 

 
Zpráva starosty obce 
 

Vážení občané, 

i když se zdálo, že žádná zima nakonec nepřijde, přesto nám ukázala svoji 

pravou tvář - velké mrazy a bohatá sněhová nadílka. Děkuji těm, kteří 

nečekali, až pracovníci obce odklidí sníh z chodníků a sami si před svým 

domem kus chodníku uklidili.  

Nyní mnozí z nás pracují na svých zahrádkách, zahradách a domech. 

Vzhledem k tomu, že novým stavebním zákonem skončila i činnost stavebních 

komisí, to ovšem neznamená, že si můžeme dělat co chceme. Vše jde přes 

stavební úřad při Městském úřadu v RK. Obec však dává souhlas, a to i ke 

zpevněným plochám  (tam by měla být i změna u FÚ – daň z nemovitosti). 

Souhlas je nutný také od majitelů sousedních pozemků, majitelů sítí, potvrzení 

o uložení zeminy atd. V tomto případě, by již neměl být problém s vylepším 

okolí vašeho domu. Při nedodržení výše uvedených zákonných povinností, 

může dojít v horším případě i k odstranění stavby. 

Pro letošní rok obec podala několik žádostí o dotaci. Z POV 

z Královehradeckého kraje na výměnu části oken u MŠ a ZŠ Černíkovice a na 

úroky z úvěru. Z programu Leader ze Sdružení Splav na opravu komunikace 



s obnovou zeleně v místní části Dubina, kde jsme byli s projektem úspěšní. 

Dále byla podána žádost na Královehradecký kraj na Protipovodňová opatření 

a nátrže na březích řeky Bělé, které je nutné v některých místech opravit, aby 

řeka neudělala větší škody. To se řeší s Povodím Labe a odborem ŽP MÚ 

v RK. Na posledním veřejném jednání OZ, byl schválen návrh rozpočtu na rok 

2012 a uskutečněné či připravované akce na letošní rok, které jsou shodné 

s loňským rokem. Jediným rozdílem je návštěva spřátelené obce Černíkovice – 

okres Plzeň sever a to 5. července, kde bychom se měli zúčastnit 

hokejbalového turnaje. Kdo by měl zájem z občanů se návštěvy zúčastnit, je 

možné se přihlásit do konce května na zdejším OÚ. 

 

+ odpady 

 

 
Rok 1950 

 

 Letošní rok byl velice bohatý na plesy a zábavy. A co je pěkné a záslužné, 

skoro na všech zábavách hráli černíkovičtí muzikanti. A bylo to tak: 

14. ledna měli Hasiči ples U Pluhařů, hudba byla z Voděrad, naši hráli 

v Deštném. 

28. ledna pořádali Sokolové ples U Kadleců, hudba byla místní a účast velká. 

11. února SČM měli U Kadleců maškarní ples, účast dobrá, hudba místní. 

18. února pořádal Svaz žen „Zástěrkový ples“ U Kadleců, účast opět dobrá s 

místní hudbou. 

19. února byla Maškarní merenda pro děti, účast velká, hudba místní. 

21. února Sokol pořádal ostatkovou zábavu. 

5. května U Kadleců je pouťová taneční zábava. 

28. května SČM připravil na neděli „májový večírek“ U Kadleců, hudba 

místní. 

17. září v neděli, byla taneční zábava U Kadleců s místní hudbou. 

23. září pořádali místní odvedenci U Kadleců věneček na rozloučenou s místní 

hudbou. 

3. prosince TJ Sokol pořádá Mikulášskou zábavu pro školní děti s programem 

a nadílkou. Konala se U Kadleců s velikou návštěvou a k tomu hrálo 7 

místních muzikantů. 

10. prosince žáci střediska (v zámku) pořádali druhou Mikulášskou zábavu s 



programem a tancem. 

A nyní trochu kultury: 

16. února se U Kadleců konala oslava a vzpomínka na Boženu Němcovou. 

18. března hasičský sbor pořádal Josefovský večer a nacvičil jednoaktovku se 

zpěvy. 

V březnu SČM sehrál operetu Perly paní Serafinky. Hrálo se v neděli 

odpoledne, v pondělí odpoledne i večer. Vždy bylo hlediště plné. Hudebně 

doprovázelo 7 místních hudebníků. V sobotu pak byla opereta sehrána ve 

Voděradech, v neděli v Křivicích a za týden ještě v Lipovce. Celkem tedy 

šestkrát. Polovinu čistého přijmu, daroval SČM místní Jednotě Sokol. 

V červnu TJ Sokol uspořádala dva jednodenní autobusové zájezdy, jeden do 

Českého Ráje, druhý do Krkonoš. 

8. listopadu byla U Kadleců oslava 33. výročí ruské revoluce, večer pak hrála 

místní hudba k poslechu. 

Ostatní události 

2. února měl pohřeb místní hudebník Jan Bartoň, klarinetista. Na pohřeb se 

vypravilo vyprovodit svého kolegu 27 hudebníků i s nástroji. 

3. února se vzdal funkce předsedy NV Fr. Cvejn, novým předsedou byl zvolen 

Fr. Hovorka, místopředsedou Rost. Zemánek. 

Od 1. ledna musí být podle zákona svatby na úřadě a pak teprve v kostele. 

Černíkovice byly přiděleny na občanské svatby do Lična. 

V únoru byly prováděny změny na přidělených Kolowratských pozemcích. 

Několika lidem byly odebrány a přiděleny státnímu statku. 

V polovině května byl vyhlášen výkup hospodářských strojů od rolníků. 

Krátce na to byl výkup zrušen a stroje byly za asistence četníků a náhradou 

dostali jen potvrzení místo peněz. 

V květnu byl zavřen obchod p. Jos. Vítečka a Ed. Hlouška. V obchodě p. 

Blíma byl zřízen konzum, národní podnik, pekař p. Dušek může péct jen pro 

konzum. 

Malí živnostníci, krejčí, obuvník atd., zastavují soukromé podnikání a jezdí do 

zaměstnání do Kvasin nebo Solnice. 

TJ Sokol žádá při parcelaci dvora o přidělení pozemku na spolkové 

sportoviště, Místní komise žádost zamítla. Jednota žádá znovu na ONV a zde 

bylo žádosti vyhověno. Sokol dostal pozemek v parku o výměře 2,5 ha. 

V zahradě státního statku byla zavedena postřiková závlaha. Voda je čerpána z 

řeky a rozvedena po zahradě až na pole za ní. 

Koncem června dostává NV kancelář v budově velkostatku v bývalém mlýně 

při malování kostela před posvícením, byla při škrábání omítky objevena 

původní malba, jejíž fotografie byly uloženy na farním úřadě. 



neznámý pachatel „darebák“ polámal mnoho nově vysázených jabloní na 

Křížovské. 

16. září byla otevřena rolnická škola v zabrané polovině zámku. Žáků byla 21 

ve věku 15 – 18 let. V zámecké kuchyni se vaří pro dělníky ve dvoře a v 

zahradě.  

Na dvůr (státní statek) byl dosazen správce p. Dvořák, p. Hostaš vede 

účetnictví. 

23. září přijelo na faru šest pánů a žádali, aby p. farář Hašek převzal faru v 

Přibyslavi, že ho hned odvezou a přestěhují. Pan farář odmítl dokud nedostane 

pověření od biskupa. Nato páni odešli.  

15. prosince byla prohlídka stavu hovězího dobytka. Kde nebyl plánovaný 

stav, bylo nařízeno do 10ti dnů opatřit dojnice, telata a prasnice, jinak pokuta 

až 20ti tisíc Kč. 

Do statku p. Dusila bylo přivezeno 6 dojnic na doplnění stavu. 

15. prosince p. Hanuš Kolowrat, majitel zámku, dostal nařízení MNV (vyšší 

moc) se do 10ti dnů vystěhovat. 

K domácí porážce vepře musí být nutně splněna dodávková povinnost. 

Začátkem prosince SČM a žáci střediska připravují v parku pozemek pro lední 

hřiště. Bylo připraveno, ale protože byl slabý mráz, voda se vsákla do země a 

tím byla veškerá práce marná. 

Před vánočními svátky byly zdraženy některé potraviny, chleba, pečivo, 

mouka. 

Pan farář hlásí na Silvestra v kostele: zemřelo tohoto roku 29 osob, narodilo se 

27 dítek, církevních svateb bylo 8 a ke stolu Páně přistoupilo 1550 osob 

      

z kroniky vypsal B. Augustin 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 
Zimo, zimo, už jdi pryč, 

jaro už si chystá klíč. 

Otvírá jarní bránu, 

jmenuje se petrklíč. 

 

  Touto říkankou a mnoha dalšími jsme ve středu 21. 3. vyprovázeli Morenu na 

její poslední cestě. Morenu jsme zapálili a poslali po řece a tím jsme se 

rozloučili se zimou a přivítali nové roční období – JARO.  

 

Zápis do 1.ročníku 
 

  Zápis do 1. ročníku se konal 24.1.2012 od 15,00 hod. v budově ZŠ 

Černíkovice. Přišlo na něj 8 předškoláčků za doprovodu svých rodičů. 

Prostředí školy pro ně nebylo neznámé, protože den před zápisem se děti z MŠ 

zúčastnily ukázkové hodiny 1. ročníku – ČTENÍ, PSANÍ. Z těchto 8 bylo 6 

dětí přijato, u 2 rodiče požádali o odklad. 

 

Skřivánci z Černíkovic opět nezklamali 

 

  Malé zpěvačky z Černíkovic si opět přivezly z pěvecké soutěže „Karlovarský 

skřivánek 2012“ tři pěkná ocenění. 

Všechny byly zařazeny do kategorie A2 /zpěváci studující sólový zpěv/. 

Oblastní kolo soutěže se konalo dne 7. 2. 2012 v Opočně. 

Michaela Burianová a Hana Dušková obsadily dvě druhá místa a Pavla 

Procházková se umístila na místě třetím. 

Organizátorky výhru okomentovaly tak, že zpěvačky z malé školy vždy 

„vyberou“ nejlepší ocenění a jsou největším postrachem pro ostatní. /V 

minulém roce jsme získali 1. místo s postupem do Karlových Varů a tam jsme 

1. místo obhájili./ 

Doufáme, že budeme v této tradici pokračovat. 

 

Poděkování za přípravu a klavírní doprovod patří paní učitelce Kristýně 

Moravcové. 
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Karneval 2012 

 

I když nás trápil mráz, 

sešli jsme se v maskách zas …. 

 

  V neděli 12. 2. 2012 se konal v Kulturním domě v Černíkovicích tradiční 

„Dětský karneval.“ Svižnou polkou ho zahájila děvčata ze školy a poté 

následoval velký karnevalový průvod.  

Dětských masek bylo opravdu hodně /93/ a bylo co obdivovat. I někteří rodiče 

nelitovali námahy a přišli v maskách. 

Mezi skotačením a tancováním na parketu děti soutěžily. O hudební doprovod 

a vtipné provázení celé akce se postaral DJ Sobin. 

Do tomboly se sešlo mnoho cen, za které všem sponzorům děkujeme. 

O tom, že karneval je oblíbenou akcí, svědčí fakt, že ani -13 °C neodradil 

rodiče a další příbuzné. Přišli opravdu v hojném počtu. 

Věříme, že nikdo nelitoval a užil si odpoledne se svými nejmenšími. A my se 

budeme těšit na karneval zase příští rok. 
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PROJEKT KE 100. VÝROČÍ NAROZENÍ 

JIŘÍHO TRNKY 

  
24. 2. byl realizován projekt věnovaný ilustrátorovi Jiřímu Trnkovi. Osnovu projektu 

si můžete přečíst: 

 

„DIVADLO – LOUTKA - POHÁDKA“ 

 
Délka projektu : 2 hodiny literární výchovy + 2 hodiny výtvarné výchovy 

Domácí příprava – 1 hodina 

 

Děti ze 4 ročníku si připravily co nejvíce informací o životě a díle Jiřího Trnky. 

Děti z 3. ročníku si připravily divadelní představení. 

1. a 2. ročník  přinesl  nakreslený obrázek – oblíbené loutky či zážitek z divadla 

Všichni přinesli dle možností knihu ilustrovanou Jiřím Trnkou. 

 

http://zsms-cernikovice.webz.cz/FOTO/1112/karneval2012/3.JPG
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Organizace společné hodiny LV – 1 hodina 

 

1.  Obrázek Jiřího Trnky / krátké video/- www.ceskatelevize.cz 

2.  4. ročník – referát o životě a díle Jiřího Trnky 

3.  3. ročník – divadlo 

4.   Ukázka pohádkových knížek, které si děti přinesly z domova či z knihovny. 

Knížky     

       budou na výstavě ve třídě po celý měsíc /14 dní/. 

5.   Výstava obrázků / 1. a 2. roč./ 

6.   Společné vyluštění křížovky na interaktivní tabuli. 

7.   Pohádky Jiřího Trnky – www.youtube.cz / „Zvířátka a Petrovští, Dva mrazíci aj.“ 

 

 

 

 

 HODINY  VÝTVARNÉ VÝCHOVY 

 

 

Účast v Mezinárodní dětské vývarné soutěži Lidice 2012 – 40. ročník 

Témata : Jiří Trnka a jeho divadlo – loutky – pohádky. 

Podtémata : co jsem viděl v loutkovém divadle,moje oblíbené představení, zážitek z 

divadla,moje oblíbená loutka,výtvarné prvky v divadle, kdo pracuje v divadle. 

Malování různými technikami  / malba temperovými barvami, zapouštění barev,   

koláž s různými materiály aj. / 

Vyhodnocení nejlepších výkresů a zaslání do soutěže 

 

 

Talentmánie 2012 

 

Talentmánie jako v televizi 

 

  Před jarními prázdninami 2. 3. 2012 se děti nemohly dočkat velké přestávky. 

Po ní se konala 2. Školní TALENTMÁNIE. Porota viděla různá vystoupení – 

recitaci, zpívaní, scénky, kouzlení, tančení…. 

Děti se opravdu moc snažily a my jsme nevycházeli z údivu, co vše dovedou. I 

když všichni nemohli vyhrát, stejně získali dobré zkušenosti s vystupováním 

před publikem. 

 

http://www.ceskatelevize.cz/
http://www.youtube.cz/


  

  
 

 

 

 

 

 

http://zsms-cernikovice.webz.cz/FOTO/1112/talent2012/1.JPG
http://zsms-cernikovice.webz.cz/FOTO/1112/talent2012/2.JPG
http://zsms-cernikovice.webz.cz/FOTO/1112/talent2012/3.JPG
http://zsms-cernikovice.webz.cz/FOTO/1112/talent2012/4.JPG


Soutěž v recitaci 

 

  19. 3.  proběhla soutěž v recitaci v Rychnově nad Kněžnou . Recitace v 

okresním kole se zúčastnila Michaela Burianová a Filip Hovorka. Oba dostali 

čestné uznání s postupem do krajského kola. Je to další úspěch  paní učitelky 

Jany Hovorkové. 

 

Modernizace výuky 

 

  Naše škola se zapojila do výzvy EU peníze školám v rámci projektu 

nazvaného Modernizace výuky na málotřídních školách. Realizace projektu 

začala 1.9.2010 a ukončení je naplánováno na 28.2.2013.  

 

Z EU jsme získali finanční příspěvek na modernizaci výuky ve výši 419 

821,00 Kč. Z této částky bylo zakoupeno 5 počítačů, 4 notebooky, 2 

interaktivní tabule, 1 monitor, 1 tiskárna, 1 didaktická pomůcka na prvouku. 

Dále byly hrazeny výdaje na další vzdělávání pedagogických pracovníků.  

 

 

  Děkujeme panu starostovi a pracovníkům OÚ za okamžitou pomoc při 

zabezpečení školy po vniknutí cizí osoby do budovy školy. 



 
 

 

Z činnosti SDH  

Černíkovice 
     Naše činnost byla zahájena v letošním roce Výroční Valnou Hromadou, která se konala 

v sobotu 14.ledna v jídelně pohostinství KD. Bratr starosta  na ní  zhodnotil činnost v loňském 

roce a naplánovali jsme si činnost novou. 

          Další velkou společenskou akcí byl PLES HASIČŮ ,který jsme pořádali v sobotu 

11.února. Hrála nám hudební skupina SONG z Kostelce n. Orl. Ples byl hodnocen velice 

kladně i návštěva byla v celku dobrá. Hlavně chci poděkovat touto cestou všem  sponzorům 

,kteří věnovali ceny do soutěže. Byli to: 

Obecní úřad Černíkovice                    rodina Šustkova                rodina  Zemanova 

Podorlická sodovkárna RK                                  rodina   Petrova               rodina Štěpánkova 

Super ZOO Vašata Roman                                   rodina  Šantova              rodina  Šitinova  

12 

Chov vepřů Procházka+Klár                                rodina  Chaloupkova      rodina  Šprachtova 

Prodejna Černíkovice Fňouková Jarmila         rodina  Kovaříčkova       rod.  Hovorkova 207 

BMTI                                                               rodina  Šitinova 216       rod.  Hovorkova 146 

Ovocné sady Synkov H+J+H                    rodina  Šitinova 74           rodina  Jedlinských 

Základní škola Černíkovice                       rodina  Duškova               rodina  Klapalova 

Matrix Třebešov                                  rodina  Macháňova  rod. Kopecká Uhřínovice 

ZEAS Trnov                                                  rodina  Charvátova 144    rodina  Vodrážkova 

GRES RK-Koblása Milan                                                  WUTRH            rodina Vítečkova              rodina  Zevelova 

Elektroopravy Šitina Zdeněk Černíkovice     rodina  Klárova 130          pan Klapal Tomáš 

Truhlářství Charvát Luděk Černíkovice             pan  Hovorka Oldřich 

Vegas Jeans Martincová Renata                      Kovpal Černíkovice 

http://zsms-cernikovice.webz.cz/FOTO/1112/eu/1.JPG
http://zsms-cernikovice.webz.cz/FOTO/1112/eu/2.JPG


ZATO Klár Josef Černíkovice  152               Ovocnářství-Hlaváček Václav Domašín 

Beas Lično                                                        Jezdecký oddíl-stáj FAUNA Černíkovice 

ČKD Blansko                                                  HDB pumpa Lično 

          Všem ještě jednou moc děkujeme. 

           V neděli  ,12. února jsme byli spolupořadateli  se ZŠ a MŠ Černíkovice Dětského 

karnevalu. Zde byla účast veliká,karneval se vyvedl. 

           25. února se naši zástupci sešli na okrskové Valné Hromadě zde v Černíkovicích 

v pohostinství KD. Dík patří majiteli zařízení za vstřícnost a přípravu občerstvení. 

           Na 30.dubna připravujeme pálení „Čarodějnic“ u nás v Černíkovicích .Sejdeme se opět 

v podvečer na stejném místě za školkou. Občerstvení bude zajištěno. Viz níže. 

                                                                                                           Za výbor SDH Černíkovice 

   …. foto                                                                                              starosta sboru Josef Šitina 

 
SDH Černíkovice si Vás dne 30. 4. 2012 dovoluje pozvat na dětské odpoledne 

plné soutěží. Začínáme v 16 hodin v parčíku pod školou a každý účastník, který 

absolvuje všechny herní stanoviště dostane párek a limonádu zdarma! Kolem 

19 hodiny se bude zapalovat oheň na poli za školkou, občerstvení pro všechny 

účastníky zajištěno. 
 

 

Domašín                                                                                                     

1/2012 

 
     Na lednové Výroční Valné Hromadě našeho sboru nás bratr starosta mimo jiné informoval 

o akcích, které budeme pořádat v letošním roce. Budou to opět dvě tradiční společenské akce: 

V pondělí 30. dubna bude oblíbené Pálení čarodějnic, na které již dnes zveme širokou 

veřejnost, především děti a samozřejmě příslušnice čarodějných mocností v co největším 

počtu. Poslední sobotu v srpnu se pak pod pergolou rozloučíme s prázdninami. 

     Na sobotu 28. dubna plánujeme velkou jarní brigádu, spojenou se sběrem železného šrotu. 

Bude tedy zapotřebí co největší účast členské základny. V květnu neopomeneme vyslat naše 

soutěžní družstvo do okrskové soutěže v požárním sportu. 

     Jedna důležitá akce již v klubovně Hasičské Zbrojnice proběhla: V sobotu 24. března nám 

lektorka Červeného kříže paní Letková přednášela o poskytování první pomoci. Přednáška 

byla podána poutavou formou, doplňována promítáním a byla hlavně poučná, protože i v této 

oblasti přicházejí nové poznatky a nikdy není na škodu si to co již známe, případně jsme 

pozapomněli, znovu oživit. Přednáška byla určena pro veřejnost a tak se sešla solidní účast. 

     Závěrem rádi zveřejňujeme údaj z naší společenské kroniky, a sice že se v únoru dožil 60 

let náš agilní člen, bratr Štefan Trebatický. K jeho kulatému výročí mu přejeme co nejvíce 

zdraví a životního elánu a to i do další práce ve sboru. 

 



     Našim členům a všem spoluobčanům přejeme hodně ničím nezkalené radosti z jarního 

sluníčka a rovněž hodně zdraví. 

  

                                                                                                              Výbor SDH Domašín 

 
MS BĚLÁ ČERNÍKOVICE 
 

      

     Po mrazivé únorové zimě již netrpělivě očekáváme příchod jara. V březnu se příroda 

probouzí ze zimního spánku a v krajině se otevírá nový svět. Začínají kvést první květiny, 

z teplých krajů se vracejí první poslové jara holubi, špačkové, skřivani. Myslivec si nemůže 

nevšimnout táhnoucích husí, které se vracejí do svých severských míst, aby zde odchovaly 

nové potomky. Rovněž i u nás se příroda chystá na uvítání nových přírůstků, v okolí rybníků 

hnízdí březňačky, můžeme pozorovat mladé zajíce a při troše štěstí zaslechnout koroptví 

čiřikání nebo kodrcajícího bažanta. 

     V březnu je loveckých příležitostí poskrovnu, loví se pouze celoročně nehájená liška a 

mladá černá zvěř. Z myslivecké činnosti se připravujeme na úklid a údržbu mysliveckých 

zařízení po zimním přikrmování. Letošní mírná zima zvěři přála, protože sněhová pokrývka 

nebyla tak vysoká, aby bránila zvěři k přístupu ke své přirozené potravě. 

     Březen je měsícem, kdy ve většině mysliveckých sdružení probíhá jarní sčítání zvěře, a 

rovněž je měsícem, kdy je čas na vyhodnocení činnosti v uplynulém roce. Naše bilancování 

proběhlo na výroční členské schůzi dne 10. března, kde členové a pozvání hosté byli 

informování o činnosti sdružení v roce 2011 a zároveň byl předložen plán činnosti na letošní 

rok. 

     Sice máme už březen, ale dovolte mi malé ohlédnutí zpět na začátek roku, kdy naše 

myslivecké sdružení opět pořádalo myslivecký ples, letošní již 31. ročník se uskutečnil v pátek 

13. ledna v KD v Černíkovicích. Účastníky plesu opět čekala bohatá myslivecká tombola 

doplněná o ceny sponzorů. K poslechu a k tanci hrála skupina Strejci. Návštěva plesu byla 

menší, proto jsme se dohodli a od příštího roku přistoupili na změnu termínu tak, aby se plesu 

mohli zúčastnit i ti, kterým směnné systémy firem nedovolili se plesu letos zúčastnit. Z tohoto 

místa bychom chtěli ještě jednou poděkovat všem sponzorům za jejich ceny, které nám 

věnovali, a věříme, že nám zachovají přízeň i při dalším ročníku. Druhé poděkování patří 

Martině Pekáčové a jejímu kolektivu za výbornou mysliveckou kuchyni, kterou mohl každý 

ochutnat v průběhu plesu.  A samozřejmě děkujeme i vám všem, kteří jste přišli náš ples 

podpořit svou účastí. 

       
      Na závěr mi dovolte dvě pozvání. 

      První je na chovatelskou přehlídku trofejí ulovenou v honitbách okresu Rychnov nad 

Kněžnou za rok 2011. Letos se přehlídka uskuteční v KD Lukavici, a to od 14. 4. do 20. 4. 

2012. 

      Druhé pak na 9. červen, kdy uspořádáme na Proudnici tradiční RYBÁŘSKÝ DEN. 

 

 

                                                         Výbor MS Bělá Černíkovice 



 
TJ Sokol Černíkovice – oddíl kopané 
 

 TJ Sokol uspořádal už VII. ročník jarního turnaje v kategorii dospělých o „Pohár 

starosty“ za účasti 5ti mužstev. I když účast na turnaji byla slabší, bylo možno shlédnout 

velice pěkné zápasy. Týniště – Třebechovice, Kostelec – Solnice, Černíkovice – Přepychy, 

Třebechovice – Solnice, Horní Jelení – Lípa a další. 

    Turnaj kategorie dorostu se neuskutečnil, neboť Krajský fotbalový svaz pořádá už 

druhým rokem turnaj JUTA GRASS, přičemž jedna skupina se odehrála na našem hřišti s 

umělou travou.  Týmy Solnice, Vamberk, Doudleby a Třebechovice se mezi sebou utkaly a 

skupinu vyhrálo mužstvo Solnice, které postoupilo do dalšího kola. Pohár starosty si odvezlo 

mužstvo AFK Častolovice, druhé „A“ družstvo Černíkovic, třetí SK Solnice, čtvrté a páté „B“ 

mužstvo Černíkovic a Lípa. Tato dvě mužstva mezi sebou nesehrála vzájemné utkání pro 

nemoc hráčů Lípy. Zimní příprava na jarní část sezony proběhla ke spokojenosti trenérů. 

Dlouhodobě z kádru „A“ mužstva vypadli pro zranění Jiří Holoubek a poslední 4 týdny také 

obránce Marek Hrouda. Jinak byl kádr doplněn a dva hráče z FC Spartak Rychnov n. K. 

Roman Kubec a Tomáš Ficenec.  

 Přípravné zápasy: Černíkovice – Lípa 6:3, Černíkovice – Přepychy 4:4, Černíkovice – 

Častolovice 1:4, Černíkovice – Malšovice 5:1, Černíkovice – Solnice 4:1, Černíkovice – 

Kostelec 5:2. Jarní část byla zahájena 25.3. a to utkáním s Lokomotivou Borohrádek ve 

kterém jsme zvítězili 5:3, i když naši hráči prohrávali již 0:2. 

   Dne 17. března se konala Výroční členská schůze TJ Sokol, kdy zhodnotila rok minulý, 

ve kterém se toho mnohé událo. Zrušení ČMFS a následné přihlášky do Fotbalové asociace 

ČR. Krach Sazky, ze které šlo ještě před stavbou Sazka Arény do sportu přes 2 miliardy 

korun. Od výstavby to byly, co se týče financování, pouhé sliby od pana Hušáka kolik dá do 

sportu, ale bohužel u slibů pouze zůstalo. Díky tomu náš český sport pouze živoří. Dnes by 

sport měl dostávat finance z hracích automatů a další hazardních přístrojů a ze sázkových her. 

Jaké finance se dostaneme na údržbu sportovišť se ještě neví, neví to ani MŠMT. 

 Černíkovická fotbalová mládež navštěvovala od začátku měsíce února do konce března 

tělocvičnu v sousedních Voděradech, aby nabrala síly a oprášila svoje fotbalové dovednosti 

před jarní části sezony, která se již nezadržitelně blíží. Soutěž přípravek a elévů začíná 15. 

respektive 16. dubna. Na dětech je vidět pokrok, který udělali, i když všichni dobře víme, že 

první sezona je vždy nejtěžší. Jako cíle pro jarní část sezony jsme si tedy vytyčili bez úrazů 

dohrát soutěž, dále se fotbalově učit, dát nějaký ten gól, potrápit ostatní soupeře a hlavně se 

fotbalem bavit. 

 

Též připomínáme, že můžete nově navštěvovat internetové stránky fotbalového oddílu TJ 

Sokol Černíkovice na adrese www.fotbalcernikovice.cz  kde jsou k dispozici novinky v našem 

fotbalovém oddíle, výsledky, rozpisy a dalších zajímavosti.  

 

 

 
 
 

http://www.fotbalcernikovice.cz/


„Vychovávejme, ať nemusíme kupovat!“ 
 

  Pan Václav Dušek, z pozice jednatele zdejšího TJ Sokol na Výroční členské schůzi 

připomněl, jak těžké časy z hlediska financí fotbalové oddíly a český sport všeobecně 

prožívají. A proto bychom měli myslet na odpovědnost v oblasti financování našeho 

zájmového spolku, který je v naší obci velice oblíbený. Plně rozumím tomu, že I. B třída si 

žádá kvalitní hráče, aby se hrál nejméně klidný střed tabulky a na tuto soutěž jsme mohli 

chodit do „Parku“ ještě dlouho. Týmy mužů nedisponují nijak širokými hráčskými kádry, a 

tak se musí posily hledat i jinde. Ale financovat vyšší soutěž a spravovat tak krásný, moderní, 

kvalitní areál hodný nejméně krajského oddílu je v dnešní ekonomicky nestabilní době velký 

problém. 

Nabízí se ovšem řešení, které není nijak objevné, natož nové a revoluční, ale našemu oddílu už 

řadu let chybí a ulehčí v budoucnu jeho už tak napjatému a nedostatečnému rozpočtu.  

Systematické vychovávání vlastního fotbalového potěru. 

 S první vlaštovkou po mnoha letech jsme začali minulý rok v září. Ruku na srdce, 

výsledky nejsou ani oslňující, ani uspokojivé a na tabulky se již dlouhé měsíce nikdo radši 

nedívá, ale když si každý fotbalista vzpomene na své fotbalové začátky, nebyly jiné. I když je 

dětí na dvě družstva málo a blízká budoucnost v podobě příštího ročníku je také „všelijaká“, 

věřím, že se nám podaří nějakého toho dobrého fotbalistu vychovat. Někteří se jeví velmi 

nadějně, i přesto, že cesta je čeká ještě velmi dlouhá. Jasné ale je, že tu mládež máme a může s 

ní pracovat. 

 Rozhořel se boj o děti. Každý sport nyní bojuje o každého člena ať již více či méně 

nadaného. Vyhrávají sporty méně finančně náročné, či sporty bydlišti bližší. Proto bychom 

měli využít toho, že k začátkům fotbalu potřebuje dítě jen míč, kopačky, chrániče a nijak 

drahé pohodlné oblečení, což se dá pořídit do 1000,- Kč. Hokej je na tom podstatně hůře. A 

také toho, jaké výborné podmínky přináší náš areál. 

 Vyzývám tímto tatínky, kteří sami fotbal hrají, hráli i nehráli a mají doma malého či 

malou potenciálního fotbalistu či /tku a záleží jim na budoucnosti našeho oddílu, ať přivedou 

své ratolesti, kterých, co se týče ročníků 2006 až 2009, není v naší obci málo a začnou se jim 

věnovat. Stačí jeden trenér a jednou za 14 dní při hezkém počasí na hodinku se sejít na hřišti a 

zakopat si. Děti se více spřátelí, poznají se, utvoří partu a začít pak za rok či dva s aktivním 

tréninkem nebude již takový problém. V tomto je budoucnost a nejen našeho oddílu. Tímto 

tedy apeluji a vyzývám k aktivní práci s mládeží. Za pár let poté, až tyto děti budou hrát I. B 

třídu či jinde vyšší soutěže, budeme na ně moci být všichni pyšní a říct si: „Ty jsou naši, ty 

jsme vychovali a nemuseli je kupovat!“       Jedlinský Jakub 

 

 
Noví občané 

Opět Vám přinášíme rozhovory, tentokrát s třemi novými rodinami. Rozhovory opět 
prováděla paní Šustková, které tímto ještě jednou děkujeme. Věříme, že tyto informace, 
které nám rodiny poskytly  pomohou nejen při jejich lepším začlenění do našeho společenství, 
ale i pro zlepšení práce obce. 



 
Sojákovi 

 
     Rodina Pavla a Martiny Sojákových tu bydlí od prosince 2011 a mají milou 
2,5 letou dceru Lucinku. 
 
     Pan Soják pochází ze Zábřehu na Moravě a v současné době pracuje jako 
operátor logistiky ve Škoda auto Kvasiny. Paní Sojáková pochází z Červené 
Vody a nyní pracuje ve svém kosmetickém salónu v Kostelci nad Orlicí.  
 
     Již nějaký čas spolu bydleli v Rychnově nad Kněžnou, ale svoji 
budoucnost a výchovu dětí si představovali spíše na vesnici. Začali shánět 
vhodnou parcelu ke stavbě svého rodinného domu. Objeli pár lokalit v okolí 
Rychnova nad Kněžnou, ale nakonec se díky technické vybavenosti obce, 
blízkosti dojíždění do práce a příjemnému místu rozhodli pro obec 
Černíkovice.  
 
     V obci velice oceňují školku a školu, Českou poštu, kulturní žití obce jako 
např. Dětský karneval, plesy, Vinobraní, aj. Jsou ale zklamaní Bioplynovou 
stanicí, o jejíž plánované výstavbě při koupi pozemku nevěděli.  
     Do budoucna by si přáli zlepšit zimní údržbu silnice v lokalitě Záhumna. 
Jelikož je jejich domek na konci slepé ulice, stalo se, že k nim traktor 
s pluhem třeba ani nedojel. Naopak jsou moc rádi, že se zde v zimních 
měsících výborně udržovaly chodníky. 
 

Tomášovi 
 
     Kamil Tomáš a Martina Kirschlagerová v Černíkovicích bydlí od července 
2011. Pan Tomáš vystudoval obor Pozemní stavitelství na VOŠ, SOŠ a OU 
Ing. Jana Letzela v Náchodě a v současné době pracuje ve Škoda auto 
v Kvasinách jako montážník. Slečna Kirschlagerová vystudovala na Střední 
zahradnické a technické škole v Litomyšli obor Floristy a nyní je bohužel 
bez práce a tudíž evidována na pracovním úřadě. Předtím pracovala jako 
prodavačka v potravinách v Solnici. 
 
     Pan Tomáš pochází z Kvasin a slečna Kirschlagerová z Voděrad. Již 
nějakou  dobu uvažovali o stavbě rodinného domu a tak se pomalu 



poohlíželi po vhodné stavební parcele. Když pan Tomáš jel přes 
Černíkovice, viděl, že se zde něco buduje a tak si zjistil, že tu budou 
stavební parcely. Obec i poloha parcel se jim líbila, uvítali blízkost 
k rodičům, do práce, dále společenské vyžití, školu a školku a v neposlední 
době také přijatelná cena pozemků. A tak se stavili na Obecním úřadě si 
vybrat vhodnou parcelu pro jejich rodinný domek. 
 
     Jsou velice rádi, že je tu místní obchod se širokým sortimentem, v obci je 
klid a v zimě si pochvalovali údržbu silnic a chodníků. Dále oceňují příjemný 
a milý přístup na obecním úřadě, pravidelné vyvážení tříděného odpadu, 
díky čemuž se nikde kolem popelnic nic zbytečně nepovaluje a je tu čisto. 
Rádi využívají cestu k rybníku k procházkám a jiným sportovním aktivitám. 
 
     V budoucnu by uvítali dětské hřiště, propojení asfaltové cesty k rybníku 
až do Byzhradce a zpevnění zkratky „cesty necesty“ alespoň štěrkem. 
Domnívají se, že výjezd ze zástavby u České pošty na hlavní silnici by si 
zasloužil zrcadlo.  

  
 
 
 
 

Patzenhauerovi 
 
     Rodina Petra a Pavlíny Patzenhauerových tu bydlí od prosince 2011. Mají 
šikovného 2letého syna Péťu a hodnou měsíční dcerku Emičku. Pan 
Patzenhauer vystudoval Vyšší odbornou školu a Střední odbornou školu 
stavební v Náchodě, obor Pozemní stavitelství a v současnosti pracuje ve 



Škoda auto v Kvasinách na oddělení logistiky. Paní Patzenhauer 
vystudovala Filozofickou fakultu Univerzity Pardubice obor Sociální 
antropologie a nyní je na mateřské dovolené. Před mateřskou dovolenou 
pracovala jako sociální pracovnice na Městském úřadě v Dobrušce.  
 
     Pan Patzenhauer pochází z Kvasin a paní Patzenhauer z Trnova. Po 
nějaké době společného života začali uvažovat o stavbě rodinného domu a 
tak začali shánět vhodnou parcelu. Pan Patzenhauer se v práci dozvěděl, že 
se v Černíkovicích prodávají stavební parcely a jelikož manželé obec díky 
několika kamarádům již znali, dlouho se nerozmýšleli. Jako výhodu brali 
rozumnou cenu, velikost pozemků, školku, školu, obchod a Českou poštu. 
 
     Velké plus v obci vidí již zmíněnou školku a školu, místní obchod a 
Českou poštu. Dále jsou rádi za hospody a kulturní akce, které se tu 
pořádají.  
     Do budoucna by si přáli zhotovit dětské hřiště, které by mělo sloužit 
nejen k vyžití dětí, ale i k sjednocování občanů. 

 

  
 

 

 

 
 

 

 

 

 

 



 
     Letošní dětský karneval v Černíkovicích byl dle našeho názoru 

organizačně velice povedený. Nejen spousta soutěží a her dala 

pořadatelům mnoho práce a proto jim za celkové zajištění patří 

veliké díky !!!!! 

     O to smutnější pak je, když se na sále mezi maskami objeví 

„maska“, kterou nejen ani neumíme pojmenovat, ale především je 

strašidelná a děti se jí bojí. Máme malé děti a do doby, než se 

s hrůzostrašnou maskou potkaly, byly naprosto v pohodě, 

tancovaly a smály se. Potom už samy mezi děti vůbec nechtěly, 

bály se a bohužel přišlo i na slzy a prosby, že chtějí raději domů. 

Vůbec se nemůžeme divit, když některé děti na karneval ani 

nechtějí, protože se tam v minulosti setkaly s něčím takovým.  

     Když nemají rozum děti a chtějí si vzít takovou masku, tak by 

ho měli mít snad alespoň rodiče těchto dětí, ne?!? Ostatně je to i 

vizitka rodičů, zda jejich ratolest bude za princeznu, námořníka, 

nějaké roztomilé zvířátko, anebo se mezi těmito dětmi bude 

vyjímat s nožem v hlavě nebo protáhlým obličejem z hororu. 

Můžeme si pak samy udělat úsudek, jakou mají doma děti náplň 

času, zda chodí do přírody nebo se koukají na akční a hororové 

filmy.  

     A perlička na závěr: Tyto děti, když jdou na noční Gloriák, 

který je na rozdíl od dětského karnevalu určen ke strašení, tak ač 

jim je cca 10let, drží rodiče křečovitě za ruku a strachy skoro 

nedutají. Tak děti trochu odvahy na Gloriáku, když si troufnete na 

karnevale, schováni za děsivou maskou strašit ostatní děti, které se 

přišly pobavit a ne se klepat strachy! 
 



 
 

 

 
Dětský den 

datum: bude upřesněno (prozatím nemáme žádnou nabídku na kulturní 

program pro nejmenší). 

Zveme rodiče i děti na každoroční den, který bude patřit dětem, hrám, 

soutěžím a odměnám pro malé i větší šikuly. 

 

 

 

Noční Glóriák 

datum: 22.6. 2012 

Již tradiční stezka odvahy připravená pro 

menší i větší „strašpytly“ či nebojsy, se bude 

konat tradičně potmě a za účasti všech 

možných strašidel, přirozených i 

nadpřirozených bytostí. 

 

 



 

Slet čarodějnic 

datum: 30.4. 2012 

Dopoledne posledního dubnového dne bude patřit menším čarodějným učňům 

a učenkám ze Školy a Školy čar a kouzel v Černíkovicích. Večer se pak u ohně 

sejdou jejich strašidelní rodiče 

 

Černíkovická pouť 

datum: 6.5. 2012 

Od 14 hodin na terase Bistra na hřišti začne hrát Černíkovická dechovka, která 

je tradičním článkem programu pouti v naší obci. Od 17 hodin sehrají další 

mistrovské utkání hráči černíkovického „A“ mužstva. 

 

 

Místní knihovna Černíkovice 

 

Změna v knihovně 

 

Po dlouhých letech práce v naší obecní knihovně, odchází paní Marta 

Pavlová a na její místo nastoupí paní Mgr. 

Jana Hovorková. Knihovna bude otevřena 

vždy v sudé pondělí od 15:00 – 17:00h.  

Paní Pavlové děkujeme za její odvedenou 

práci a přejeme do dalších let mnoho 

zdraví, spokojenosti a životního elánu. 

 

Novoroční pochod 
 

Více jak 50 účastníků a 5 psů vyrazilo první lednový den na černíkovický 

novoroční pochod. Tradičně po projevu prezidenta republiky se všichni sešli 

pod vánočním stromem a vyrazili na pochod. Letošní trasa vedla po nově 

vybudované asfaltové cestě přes Homoli směrem k Solnici. Zpáteční trasa 

provedla účastníky kolem solnických lipek a přes Homoli zpět. Celý den 

převážně pršelo a bylo sychravé, nehezké počasí, ale na samotný pochod se 

počasí umoudřilo, až při cestě zpět u kostela se déšť opět vrátil. To ovšem, 

zdá se, nikomu nevadilo, zvlášť když se podávalo i malé občerstvení v 

podobě teplého punče a domácích koláčů. Pěknou novoroční procházku si 



všichni pochvalovali a my doufáme, že příští první lednový den nebude 

sychravé počasí, které se k zimě nehodí, ale všichni účastníci novoročního 

pochodu 2013 půjdou krásnou a zasněženou krajinou Černíkovického okolí.   

 

Upozornění: 

Pan Vladimír Locker z Černíkovic nabízí DVD záznam z pohřbu PhDr. 

Františka Haška, či Vánočního koncertu z kostela v Černíkovicích – 

vystoupení MŠ a ZŠ + hosté. Zájemci mohou kontaktovat pana Lockera nebo 

OÚ. 

 

 

Uzávěrka příštího zpravodaje je do 15. Června, tímto tedy vyzýváme všechny 

přispívající spolky a spoluobčany, aby termín respektovali. 

Děkujeme. 

 

Z redakce zpravodaje 

Kontaktní spojení – adresa: Černíkovice 55 

                    517 04 Černíkovice 

         Tel./fax. 494 384 124 

        email: obec.cernikovice@tiscali.cz 

        www.cernikovice.cz 

 

fotografie dodali: Mgr. Iva Dernerová, Mgr. Radka Šustková, hudební 

skupina Song 

materiál zpracoval: Jedlinský Jakub 
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